
  

Sankt Jørgens Sogns Menighedsråd 
 

Endeligt referat fra menighedsrådsmøde torsdag den 27. juni 2024  
 
 

Afbud: Lillian, Leo og Berit 
 
 
 

  

  

1. Godkendelse af dagsorden Godkendt 

2. Stillingtagen til Berit Bang-Jensens anmodning 
om udtrædelse af menighedsråd 
 

Der var enighed om at tiltræde, at Berit får lov til 
at udtræde af menighedsrådet. Til næste møde 
skal suppleanten indkaldes, hvis ikke situationen 
ændrer sig. 

3. Flytning af menighedsrådsmøde 28. august 
2024 pga. provstibudgetsamrådsmøde samme 
dag 

Datoen ændredes til tirsdag den 27. august 2024 

4. Vandreture i sogneregi (forslag kommer fra et 
par af de frivillige) v. Mogens 
 

Der er velvillighed over for forslaget. MR støtter 
det gode initiativ moralsk og med PR. 

5. Nyt fra formanden 
- evaluering frivilligtur 
- evaluering sommerfest 
- referat fra formandsmøde 
- referat fra seniormøde i Næstved 
 
 

Sognefesten – til en anden gang husk at byde 
velkommen og sige tak for i dag. MR og  
personalet ønsker at skille frivilligtur og 
sommerfest ad og have 2 dage. Pære i loftet 
skiftet (lys til Kristusfigur). Provstiet har 
materiale til valgforsamling. Sogneturen er 
overbooket pt. Tidsskriftet Palladius er til 
læsning for MR og efterfølgende sogneboer. 
Trekroner havde blomstereng. Ønske om at vi 
kontakter Næstved kirkegårde – for at få et 
møde om hvem der skal gøre det og til hvilken 
pris. Kirketjenerne bedes kontakte 
menighedsrådsformanden. Seniormødet pænt 
besøgt. Repræsentanter fra MR og hyggeklubben 
deltog. Foreninger af næsten en hver art var til 
stede.  
 

 6. Nyt fra præsterne 
 
 

Foråret har været travlt. Kirke- og 
kulturmedarbejderen køres ind. Det har været 
Lauras opgave. Hun orienterede om opgaverne 
som tillidsmand – der er omfattende. Der er ikke 
sat særskilt tid af til det. Det er nødvendigt med 
fokus på kerneopgaverne for præsterne pga. 
arbejdspres. Hun er under uddannelse i bibelsk 
sjælesorg. Det er et område i vækst, hvor andre 
døre kan være lukkede. 

7. Nyt fra kasseren 
 
 

Leo har i mail af 21. juni meddelt, at 
betalingskort er på trapperne. Det bliver 
kordegnens ansvar at opbevare det sikkert, og at 



  

 
 

det kun undtagelsesvis bruges til betalinger, hvis 
køb ikke kan ske ved fakturering fra 
leverandøren. Det må ikke bruges ved køb i 
butikker. Her skal køberen uændret enten selv 
betale og efterfølgende have sit udlæg 
refunderet, eller have udleveret kontanter til 
brug for købet. (Rettelse i forhold til udsendt 
dagsorden efter kasserens ønske) 
 
Der vil være udskiftning af varmeanlæg 1-2 uger i 
perioden indtil 17. august, hvor der så ikke vil 
være varmt vand og varme i kirke og sognegård 

8. Nyt fra kirkeværgen 
- herunder status ujævne fliser på 
parkeringspladsen foran kirken 
- herunder træer i skel over mod nabo 
- brandtilsynsrapporten 
- affaldssortering 
- ramper til sognegården 
 
 

Fliserne på parkeringspladsen er blevet lagt om. 
Møbler er blevet rykket. Tegninger om opstilling i 
kirken skal svare til arrangement. Kirkeværgen 
har møde med tømreren omkring punkter i 
brandtilsynsrapporten.  

9. Nyt fra kontaktperson 
- børneattester for medarbejderne 
- tidsregistrering 
 

Børneattester er bestilt. 
Churchdesk video om tidsregistrering 4. juli 2024. 
Kirke- og kulturmedarbejderen skal rulle det ud 
blandt medarbejderne. 

10. Nyt fra medarbejderrepræsentanten 
11. Nyt fra Kunstudvalget v./Kjeld 

Mogens har været til årsmøde og orienterede 
herom. 
Der har været 2 møder i Kunstudvalget. Lis 
oplyste, at KUBA i alt havde 1.200 deltagere i 
sognene. Vi har haft Birgit Kliim. Det gjorde en 
forskel med koncert og gudstjeneste med dåb. 
Rinnie havde kontakten, men Morten ordnede 
det praktiske i forbindelse med KUBA. Kjeld var 
der ved åbningen. Han mener, at vi skal 
fortsætte. På sigt skal vi måske være mere 
udadvendte i kirkeblad og på hjemmesiden.  

 
12. Opfølgning – ordet er frit 
 

Sankt Jørgens DNA drøftedes. Vi skal arbejde 
med vores særkende for at bevare og udvikle 
det. Folk skal mødes hvor de er. Provstiet vil 
arbejde med arrangementskalender. Laura talte 
for moderne kunst – noget mere 
eksperimenterende. Høstfest – folkedans – 
kordeltagelse.     

 
13. Eventuelt 
 

Formanden ønskede god sommer til alle! 

 


